
Dansk Sankt Bernhard Klub 

 

Bestyrelsesmøde : Den . 03.04.2023 

Deltagere: alle 

 

Dagsorden . 

1. valg af ordstyrer – Lise-Lotte 

2. valg af referent - Jacob 

3. godkendelse af dagsorden – godkendt 

4. godkendelse af sidste referat - referater gennemgået for enkelte tastefejl samt detaljegraden af 

generalforsamlingens referat. Vi er enige om, at detaljegraden er, som den skal være.  

5. Indkommen ansøgning – erstattes af behandling af generalforsamlingen. 

Der er kommet en enkelt klage over dirigenten om, at nogle ikke kunne få lov at spørge. Vi er tilfredse med 

dirigentens linje. 

Der er ligeledes kommet en klage over, at WUSB ikke blev nævnt nok. På GF blev både nævnt 

hjemmesiden, brochuren og selve arrangementet. Det er væsentligt at holde informationer adskilt, så alle 

ikke bliver overlæsset af informationer. 

Bestyrelsen arbejder stadig på, at oprette medlemsskaber og kontingenter gennem DKK. Der vil være 

mulighed for at blive opkrævet automatisk. 

Mht. referaterne så er vi enige om, at en måneds frist på referaterne er helt ok. Mange andre steder tager 

det meget længere tid. Bestyrelsen i DSBK holder månedlige møder, hvilket er en langt højere frekvens end 

andre steder. 

Vi holder den samme kadence og fremgangsmåde på referaterne, som hidtil. 

Bent og Ane Christiansen har tilbudt at lave Bernharden. Bestyrelsen laver den førstkommende udgave, 

hvorefter Bent og Ane overtager opgaven (fra og med August-udgaven). 

Bestyrelsen lægger nogle retningslinjer for, hvordan og hvornår bladet skal laves og hvilke elementer det 

skal indeholde. Ligeledes skal retningslinjerne indeholde deadline for indsendelse af indhold, korrektur, 

trykker mv.  

På GF blev drøftet, om det skal være muligt for alle at lægge noget op på foreningens Facebook-side. Det er 

helt almindeligt, at en bestyrelse har hånd i hanke med, hvad der lægges op. Derfor bør indlæg godkendes.  

For den frie debat henvises til Facebook-gruppen ”Sankt Bernhardshunde i Danmark”. Bestyrelsen udvider 

kredsen af administratorer på facebook-siden. 

6. opfølgning af pligter/opgaver (Ulla,Betina,Susanne, Jacob,Lise-Lotte) 

Punktet bliver stående som fast punkt. 

7. økonomi ved kassereren 

Vi er obs på for sent indbetalte – vi kan dog ikke regne med det. 



Det er væsentligt at notere os, at kontingenter ikke alene er indtægtskilde. En række af udstillingerne 

bidrager også til den samlede indkomst. 

Tilmeldingerne kommer stille og roligt ind til både WUSB og jubilæumsudstilling. Det skal nok komme. 

Måske vi ikke når ønske-målet.  

8. WUSB 

Rosetter og pokaler er bestilt. 

Der tjekkes løbende op på aftaler mm. Eks. med campingpladsen om skilte, flag, møderum, mv.  

Ligeledes serveringspersonale til banket, frivillige til telte og ringe etc. 

Der er lavet særlige mødepræmier til jubilæumsudstillingen. Steff står bag det. 

9. avl og sundhedsudvalget 

Udvalget er lidt i opløsning. Susanne tager kontakt til de nuværende medlemmer af udvalget og hører om 

de vil fortsætte og evt. genstarte udvalget.   

10. udstillingsudvalget 

Der arbejdes pt. på Vejle-udstillingen. Herefter WUSB og jubilæum. 

John og Gitte tager Mørkøv – flyttet til 12. – 13. august. 

Gitte har Herlufmagle, der dog flyttes til en anden hal tæt på – afholdes lørdag i uge 41 (14. oktober). 

Juleudstillingen skal vi tage stilling til. Hvor skal den ligge? Vi prøver at få den lagt på Fyn (Haarby) igen. Vi 

mulighederne for at holde den d. 25. november (slut november). Lise-Lotte kontakter Haarby-hallen. Ulla 

undersøger muligheder for dommere. 

Der skal lægges yderligere materialer og info ud om WUSB. 

 

Årsdiplomer er under udarbejdelse. 

11. aktivitetsudvalget 

Der ønskes et skue til Bornholm. DKK er kontaktet for at få lov at låne en ring til skue for Sankt Bernharder. 

Det er en forudsætning at DKK-udstillingen på Bornholm har tilmeldte Bernharder. Der har været 

henvendelse til Olivers om foredrag på Mørkøv-udstillingen. Kontakt til sponsorer og bidragsydere holdes 

primært af Lise-Lotte. Et skue på Bornholm vil kræve, at der findes en lokal dommer samt at der kan lånes 

en ring af DKK inden DKK’s egen udstilling (23. juni).  Det pointeres at der skal orienteres om aflønningen af 

skue-dommer mv. og at der ikke kan hyres hvem som helst og hvad som helst. Lise-Lotte laver et skriv til 

aktivitetsudvalget med kriterier og retningslinjer for afholdelsen. Arrangøren skal selv skaffe præmier, 

dommer, ringpersonale og øvrige aftaler. Et evt. skue må ikke give underskud. 

Forslag om ringtræning for nye deltagere. Er allerede arrangeret i Mørkøv.  

Ideer til foredrag – eks. førstehjælp til hunde. Ideer er velkomne – men det er ikke alt, der kan lade sig gøre. 

Mentalbeskrivelser. Den seneste var ikke ret godt besøgt. Grethe vil gerne prøve at arrangere det igen i 

fremtiden. Hvis klubben skal afholde det, skal det løbe bedre rundt. Vi anbefaler, at man til en start søger 

plads på andre tilbud om mentalbeskrivelser. Udvalget kan sende en forespørgsel ud, om der er opbakning 

til det. Evt. kunne der afholdes et foredrag om, hvad mentalbeskrivelserne går ud på. 



Åben kennel. DKK har haft en officiel ”Åben Kennel”-dag. Der var to kenneler med dengang, men meget få 

besøg. Måske ”Bring a friend”. Det kan lægges på ”Hundens dag” 3. juni.  http://www.dkkhundensdag.dk/ 

Møde med fremlæggelse af brochuren og den fastlagte standard. Og så kunne man tage sin hund med og 

holde det op mod standarden. Evt. stille med en tre-fire eksemplariske hunde + evt. et eksempel på en 

hund der går imod standarden. Lise-Lotte kontakter Ane vedr. afholdelse af et arrangement.  

12. Klubbens medier 

Vi har været rundt om både Bernharden og Facebook-siden. 

13. lederen til næste nr. af Bernharden 

Jacob skriver et frit indlæg. 

14. næste møde 

Møde om WUSB mandag d. 24. april kl. 19. 

Bestyrelsesmøde tirsdag d. 2. maj kl. 19. 

15. eventuelt 

WUSB er et skue, og tæller derfor ikke med til Årets Hund 

http://www.dkkhundensdag.dk/

